
  

Protokół 

z obrad XV  Sesji Rady Gminy Świerzno 

w dniu  29 kwietnia  2016 roku  

 

  Posiedzenie XV Sesji rozpoczęło się o godzinie 14
00

.
 
 Posiedzenie otworzył 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz Mądrecki. Przywitał przybyłych na posiedzenie  

Radnych, Wójta Gminy, Sekretarz Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy, 

Dyrektorów Szkół, Sołtysów Sołectw Gminy Świerzno, lokalne media i przedstawiciela 

kancelarii prawnej obsługujące Urząd Gminy Radcę Prawnego Pana Bartłomieja 

Ziółkowskiego. Na 15 osobowy skład Rady w posiedzeniu uczestniczy 15 członków.  Lista 

obecności stanowi załącznik Nr 1  do protokołu. 

 Ad.1.c. zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek XV Sesji Rady Gminy: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie posiedzenia, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia, 

d) przyjęcie protokołu z XIV  posiedzenia Rady Gminy Świerzno. 

2. Przedstawienie Oceny zasobów  pomocy społecznej za 2015 r. 

3.Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Świerzno z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie za 2015 r.: 

a) przyjęcie sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Świerzno z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie za 2015 r. 

4. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2015 rok: 

a) przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej za rok 2015. 

5. Informacja Wójta Gminy  z działalności między sesjami. 

a) przyjęcie informacji Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

6. Rozpatrzenie skargi na działania Komisji Rewizyjnej. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Świerzno na rok 2016, 

b) uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świerzno na lata 2016-2029, 

 



  

c) uchwalenia zaminy studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Świerzno, 

d) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przez Wójta Gminy Świerzno przy sprzedaży 

nieruchomości na rzecz użytkownika wieczystego, 

e) określenia warunków udzielania bonifikaty oraz wysokości stawek procentowych 

bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności, 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9. Zakończenie posiedzenia XV Sesji Rady Gminy Świerzno. 

Porządek posiedzenia stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Uwag do odczytanego porządku posiedzenia uwag nie wniesiono. 

Ad. 1. d. przyjęcie protokołu z XIV posiedzenia Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że protokół z XIV posiedzenia Rady Gminy był 

do wglądu w biurze rady i dostępny na stronie Urzędu Gminy. 

W wyniku głosowania protokół z XIV posiedzenia Rady Gminy został przyjęty bez uwag 

 i odczytania  14 głosami za, 1 głosie wstrzymującym się  na 15 Radnych obecnych na sali. 

Ad. 2. Przedstawienie Oceny zasobów  pomocy społecznej za 2015 r. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Monikę Sienkiewicz – Wdowiak o przybliżenie 

przedstawionej oceny zasobów pomocy społecznej za 2015 rok. 

Kierownik OPS- ocena ta zawiera dane dotyczące udzielania pomocy społecznej w 2015 

roku formie zasiłków okresowych, stałych, świadczeń rodzinnych, dodatków mieszkaniowych 

i energetycznych. Na podstawie oceny zasobów planowany jest budżet na następny rok, 

zawiera ona wszystkie zasiłki udzielone w 2015 roku, wysokość tych zasiłków, ilośc osób 

korzystających z pomocy społecznej. W 2015 roku spadła liczba osób korzystającyh 

z pomocy społecznej z uwagi na stosowanie przez pracowników tzw. kontraktu socjalnego. 

Jest to droga eleminacji osób uchylających się od pracy, a korzystających z opieki. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Pytań do przedstawionej oceny zasobów pomocy społecznej za 2015 rok brak.(zał. Nr 3). 

Ad. 3. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Świerzno 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolonatriace za 2015 r. 

Sekretarz Gminy – wspólpraca organizacji pozarządowych  na naszym terenie jest bardzo 

skromna. W 2015 roku ogłosiliśmy jeden konkurs i tylko Stowarzyszenie Przyjaciół Ziemi 

Świerznowskiej wzięło w nim udział.  



  

Pytań i uwag do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono. 

Ad. 3 a. przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Świerzno 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolonatriace za 2015 r. 

W wyniku głosowania sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Świerzno 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolonatriace za 2015 r., zostało przyjęte 15 głosami 

za, na 15 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 4). 

Ad. 4. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2015 rok. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Radny W. Kaproń – sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej powinno być przedstawione 

w ubiegłym roku za 3 kwartały. 

Przewodniczący Komsiji Rewizyjnej K. Sominka – jest za cały ubiegły rok, a to zwykłe 

przeoczenie. 

Ad. 4. A. przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej za 2015 rok. 

W wyniku głosowania sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2015 zostało przyjęte 15 

głosami za na 15 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 5). 

Ad. 5. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

Informacja Wójta Gminy Świerzno  działalności między sesjami za okres od 1 lutego  2016 r. 

– do 15 kwietnia 2016 roku: 

I. Organizacyjne: 

1. W dniu 5 lutego 2016 r. Zarząd Województwa Zachodniopomorskiego  ogłosił nabór 

zgłoszeń w ramach IV edycji konkursu o tytuł „Sołtysa roku 2016”. Ogłoszenie o konkursie 

oraz jego zasady opublikowane zostały na stronie  Urzędu Gminy w Świerznie. 

2. Rozpoczęła się kolejna XIV edycja Ogólnokrajowego Konkursu Bezpieczne Gospodarstwo 

Rolne w kategorii: gospodarstwa indywidualne. Organizatorami konkursu są: Agencja 

Nieruchomości Rolnej, Państwowa Inspekcja Pracy we współpracy z Ministerstwem 

Rolnictwa.  

3. 20 lutego 2016 roku  w hali sportowej w Świerznie rozegrany został II Memoriał im. 

Tadeusza Mandziaka w halowej piłce nożnej.  Memoriał im. Tadeusza Mandziaka w Halowej 

Piłce Nożnej wygrała Korona Stuchowo. 

4. W dniach  od 1 marca 2016 br. do 11 marca 2016 r. odbyły się zebrania wiejskie we 

wszystkich sołectwach Gminy Świerzno. Tematem zebrań było podsumowanie wykorzystania 

środków z funduszu sołeckiego za 2015 r, wykonanie budżetu Gminy za 2015 r., 



  

przedstawienie budżetu gminy na 2016 r., projekty Planów Odnowy Miejscowości i sprawy 

bieżące. 

5. W dniu 7 marca 2016 roku wpłynęło wystąpienie pokontrolne Najwyższej Izby Kontroli. 

Kontrolerzy NIKu przeprowadzili kompleksową kontrolę z zakresu wykonywania zadań 

publicznych przez małe gminy za lata 2011-2015.  Z protokołu wynika, że Gmina Świerzno 

prawidłowo realizowała zadania publiczne oraz tworzyła warunki do rozwoju.  W protokole 

wykazane są drobne uchybienia, które zostały przekazane na stanowiska w celu 

wyeliminowania  nieprawidłowości oraz przestrzegania obowiązujących przepisów 

w zakresie prowadzonych spraw. 

5. W dniu 7 marca 2016 roku odbyły się gminne eliminacje do Ogólnopolskiego Turnieju 

Wiedzy Pożarniczej. W eliminacjach  gminnych na szczeblu szkoły podstawowe I miejsce 

zajął uczeń ze Stuchowa Maciej Szczęsny, na szczeblu gimnazjum I miejsce zajął Kornel 

Dąbrowski uczeń Gimnazjum w Świerznie. W dniu 7 kwietnia odbyły się Powiatowe 

Eliminacje XXXIX Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej w Kamieniu Pom. Do 

Wojewódzkich eliminacji zakwalifikowała się Natalia Szczeblewska z III grupy Szkoły 

Ponadgimnazjalne. W turnieju na szczeblu powiatowym zajęła I miejsce. 

6. W okresie przed wielkanocnym odbyły się kiermasze  ozdób świątecznych wykonanych  

przez dzieci, młodzież i Panie, które prowadzą świetlice wiejskie Gminy Świerzno. 

6. W miesiącu marcu rozpoczęły się prace publiczne i prace społecznie użyteczne. W ramach 

prac publicznych Powiatowy Urząd Pracy  w Kamieniu skierował 6 osób: 5 pracowników 

gospodarczych i 1 osobę  pracownika biurowego. W ramach prac społecznie użytecznych 

skierowanych zostało 25 osób, które wykonują prace porządkowe na całym terenie Gminy. 

7. W dniu 31 marca 2016 roku w Pałacu w Stuchowie odbyło się uroczyste wręczenie 

Zachodniopomorskich Kart Seniora oraz Zachodniopomorskich Kart dla Rodzin. 

W uroczystości wzięli udział przedstawiciele władz Wojewódzkich, Dyrektor Regionalnego 

Ośrodka Polityki Społecznej, Sekretarz Gminy Świerzno, Kierownik OPSu w Świerznie. 

W Gminie w Świerznie wydano 116 tych kart. 

8. W celu realizacji zadań wynikających z ustawy o świadczeniach wychowawczych, 

przemodernizowano salę konferencyjną na potrzeby obsługi interesantów z OPSu. 

Od 1 kwietnia 2016 r. Ośrodek Pomocy Społecznej w Świerznie rozpoczął przyjmowanie 

wniosków na świadczenie wychowawcze. W obecnej chwili zostało przyjęte około 300 

wniosków. 

 

 



  

II. Nieruchomości. 

1. Postanowieniem Sądu Rejonowego w Kamieniu Pomorskim Gmina Świerzno nabyła lokal 

mieszkalny nr 21/7 w miejscowości Sulikowo, udział w działce nr 67/9, oraz udział w działce 

nr 67/9 wraz z posadowionym na działce budynkiem gospodarczym. 

2. W dniu 23 marca 2016 r. została zniesiona współwłasność i zniesiona odrębna własność 

lokali pomiędzy Gminą Świerzno, a Panem Grzegorzem Kubala – dotyczy działki nr 10/27 

obręb Rybice, lokal mieszkalny 4a, stanowiący własność Gminy Świerzno. 

III. Inwestycje 

1. Wykonano naprawy dróg, przepustu przed miejscowością Dąbrowa w drodze gminnej 

Gostyniec - Dąbrowa, zlecono instalację lamp oświetleniowych w ramach zgłoszonych 

wniosków przez mieszkańców na zebrania wiejskich. 

2. Zakończono I- etap budowy chodnika w Gostyniu. 

3. Wykonano remont dróg na odcinku Gostyń - kol. Gostyń - Trzebieradz. 

4. Rozpoczęto remont świetlicy wiejskiej w Chominie. 

5. Naprawiono urządzenia i ogrodzenia na placach zabaw. 

6. Ułożono dojścia z kostki polbruk do placów zabaw w Osieczu i Duniewie. 

7. Wykonano z kostki polbruk wjazd na cmentarz w Krzepocinie. 

8. W marcu br. przeprowadzono zbiórkę odpadów gabarytowych. 

9. Wykonano ogrodzenie placu zabaw w Starzy. 

10. Zamontowano znaki drogowe D-42 teren zabudowy przed miejscowością Starza i znaki 

z nazwą miejscowości Będzieszewo. 

11. Przeprowadzono remont przystanków autobusowych w Stuchowie i Kępicy. 

12. Podpisano umowę z wykonawcą na budowę wiat rekreacyjnych w Kaleniu i Krzepocinie. 

Przewodniczący Rady Gminy – wszyscy radni otrzymali informację Wójta Gminy 

z działalności między sesjami, proszę Wójta Gminy o uzupełnienie tej informacji. 

Wójt Gminy – złożyliśmy wnioski do PROWU na dwie drogi. Dąbrowa - Redliny i ten 

wniosek otrzymał najwięcej punktów, drugi wniosek na drogę do Krzemykowa otrzymał 11 

punktów i mam nadzieję, że trafi on na listę rezerwową. Wniosek na drogę Gostyń-Pobierowo 

nie przeszedł z uwagi na to, że jego wartość przekroczyła 1 mln euro. 

W III kwartale odbędzie się nabór wniosków na poprawę gospodarki ściekowej: 

oczyszczalnie przydomowe, przerzut ścieków ze Starzy do Stuchowa. Nabór w tym roku 

realizacja w przyszły roku. W szkołach został przeprowadzony audyt, wyniki audytu w danej 

szkole Dyrektorzy otrzymali i na podstawie tych wniosków mają przygotować arkusze 

organizacyjne, efekty tych działań przedstawię Państwu na następnej Sesji. Kontrola 



  

przeprowadzona przez NIK wykazała, że Gmina Świerzno prawidłowo realizowała zadania 

publiczne oraz tworzyła warunki rozwoju w kontrolowanych latach. Drobne uchybienia 

dotyczą terminów wydawania pozwoleń na budowę. Jest  to jednak związane z opisem 

warunków przez projektanta. Odbyła się kontrola projektu termomodernizacja budynków 

szkoły w Świerznie i hali sportowej. Bez uwag, projekt realizowany prawidłowo, wykazano 

tylko, że  jest zamontowanych więcej wyłączników niż przewidywał projekt, ale ta uwaga nie 

jest istotna dla całego projektu. Mamy 2 sprawy w sądzie, jedna dotyczy odpłatności dzieci 

przebywających w domu dziecka, w trakcie ich zabierania przebywały na naszym terenie 

a zameldowanie miały na Gminie Kamień. 

Druga sprawa jaka toczy się sądzie dotyczy drogi w Trzebieradzu. Chodzi o formę wykonania 

tej drogi, zrobiliśmy odkrywkę  i będziemy starać się aby sprawa zakończyła się pomyślnie 

przy pomocy naszych Radców Prawnych. Jest kontynuacja projektu z „Lidera’ 60+ 

dotyczącego spotkań, zajęć realizowanych dla osób w wieku emerytalnym. Wpłynął wniosek 

dotyczący zamontowania luster w Stuchowie - wystąpiłem do Wojewódzkiego Zarządu Dróg 

i odpowiedziano mi, że jest to możliwe ale związane jest z reorganizacją ruchu drogowego na 

tym odcinku. Jako Gmina nie możemy tego zrobić, bo to nie jest nasza droga. Jeżeli 

przeszkadza tam żywopłot, to wystąpić do Wspólnoty o podjęcie uchwały w sprawie 

przycięcia w tym miejscu.           

a) przyjęcie informacji Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

W wyniku głosowania informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami została 

przyjęta 15 głosami za, na 15 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 6). 

Ad. 6. Rozpatrzenie skargi na działania Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił skargę złożoną przez Sołtysa Sołectwa  Stuchowo 

na działania Komisji Rewizyjnej. 

Wójt Gminy – Komisja Rewizyjna kontrolując wydatki popełniła błąd kontrolując wydatki 

Sołectwa Stuchowo w ramach funduszu sołeckiego. Sołectwo nie zakupiło sprzętu AGD ale 

w ramach tych środków poczyniła inne zakupu na świetlicę. Z tych środków nie były robione 

zakupy na imprezy integracyjne. Sołtys środki wydatkował prawidłowo. Komisja Rewizyjna 

jedynie zasugerowała zasadność wydawania środków w ramach funduszu sołeckiego. 

Przewodniczący Rady  Gminy – byłem przy rozmowie na temat zakupu sprzętu AGD. 

Radna H. Wojciechowska – stawiam wniosek o rozpatrzenie tej sprawy i przeprowadzenie 

rekontroli  przez Komisję Oświaty. 

Radny A. Pawlaczyk – wszyscy wiemy o co chodzi, uważam, że ta sprawa powinna być 

rozstrzygnięta na zebraniu sołeckim.  



  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – intencją Komisji było faktycznie zwrócenie uwagi na 

zasadność wydatkowania środków w ramach funduszu sołeckiego, bo w sołectwie są inne 

potrzeby i sołtys nie do końca realizuje postanowienia zebrania sołeckiego. Chcieliśmy aby 

sołtys konsultował te zakupy z mieszkańcami, uwagi wciąż są kierowane do Sołtysa. 

Radny R. Ciślak – myślę, że Sołtys działał w dobrej wierze ale ustalenia były inne. Środków 

było 3.500 złotych na AGD, miały być zakupione termosy, o które mieszkańcy prosili, ale nie 

zostały zakupione. 

Wójt Gminy konsekwencje powinny paść  ze strony mieszkańców, jeżeli ja zatwierdzam 

fundusz sołecki i zadania są realizowane zgodnie z zadaniami Gminy. To Sołtys i Rada 

Sołecka decydują o tym co ma być kupione w ramach funduszu sołeckiego. 

Radny W. Kaproń – chciałbym zwrócić uwagę, że kupił Pan czajnik, a nie kupił Pan namiotu. 

Po prostu zakupiono to co było potrzebne w ramach paragrafu 421. 

Sołtys Sołectwa Stuchowo – wniosków co w ramach tego funduszu było dużo, ja osobiście 

złożyłem wniosek ale został odrzucony. 

Radna H. Wojciechowska – uważam, że te sprawy powinny być załatwiane w graniach 

swoich sołectw, ja swój wniosek wycofuję i proszę Pana Sołtysa, żeby wycofał skargę na 

działania Komisji Rewizyjnej. 

Sołtys Sołectwa Stuchowo Józef Chojnacki – wycofuję skargę na działania Komisji 

Rewizyjnej. 

Skarga złożona na działania Komisji Rewizyjnej została wycofana przez składającego.  

Ad.  7.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

Przewodniczący Rady Gminy – wszystkie projektu uchwał były analizowane na 

posiedzeniach Komisji Stałych Rady Gminy. 

 a) zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Świerzno. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XV/97/2016  Rady Gminy Świerzno w sprawie zmian 

budżetu i zmian w budżecie Gminy Świerzno została przyjęta 14 głosami za, 1 

wstrzymującym się na 15 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 8). 

b. uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świerzno na lata 2016-

2029. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Radny Waldemar Kaproń – w § 4 tego projektu uchwały upoważnia się Wójta do zaciągania 

zobowiązań z tytułu umów i ich realizacją. Do jakiej kwoty? 



  

Wójt Gminy –jest to upoważnienie do realizacji zobowiązań wynikających z umów, których 

realizacja  w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna  do zapewnienia 

ciągłości działań jednostki. 

 Więcej uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XV/98/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie uchwalenia 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świerzno na lata 2016-2029 została przyjęta 

15 głosami za, na 15 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 9). 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowani przestrzennego Gminy Świerzno  został przesunięty do rozpatrzenia po 

podjęciu uchwał w sprawie  udzielenia bonifikat z uwagi na zakwestionowanie przez 

Radnego R. Ciślaka numeru uchwały z 2013 roku. Radny R. Ciślak zwrócił uwagę, że 

uchwała o numerze XXXI/223/2013 nie była podjęta przez radę. 

Przewodniczący Rady Gminy – do chwili wyjaśnienia sprawy przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały. 

c) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikat przez Wójta Gminy Świerzno przy sprzedaży 

nieruchomości na rzecz użytkownika wieczystego. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XV/99/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie bonifikat przez Wójta Gminy Świerzno przy sprzedaży nieruchomości na 

rzecz użytkownika wieczystego została przyjęta 14 głosami za, 1 głosie wstrzymującym się, 

na 15 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 10). 

d) określenia warunków udzielania bonifikat oraz wysokości stawek procentowych 

bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XV/100/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie określenia 

warunków udzielania bonifikat oraz wysokości stawek procentowych bonifikaty od opłaty 

z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności została przyjęta 

15 głosami za, na 15 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 11). 

 

 

 



  

e) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Świerzno. 

Sekretarz Gminy – po sprawdzeniu okazało się, że w 2013 roku została podjęta uchwała takiej 

treści, ale pod numerem 233, zamiast 223, dziękujemy na zwrócenie uwagi. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XV/101/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie   

uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Świerzno 15 głosami za, na 15 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 12). 

Ad. 5. Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr LXI.115.2016 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego. Opinia składu orzekającego jest pozytywna (zał. Nr 

13). 

Sołtys Sołectwa Stuchowo – uważam, że przy domu nauczyciela należałoby przyciąć 

żywopłot. 

Radny R. Ciślak – proszę o przegłosowanie  wniosku w sprawie ustawienia 2 luster 

w Stuchowie . 

Wójt Gminy – po przyjęciu tego wniosku przez radę, czym on skutkuje? 

Radny R. Ciślak utrzymywał swoje stanowisko o przegłosowaniu wniosku przez Radę  

w sprawie zamontowania dwóch luster w Stuchowie, w celu poprawienia bezpieczeństwa. 

W wyniku głosowania wniosek Radnego R. Ciślaka nie uzyskał akceptacji  przez Radnych 

przy 7 głosach za, 7 przeciw i 1 wstrzymującym się na 15 Radnych obecnych sali.(zał. Nr 14). 

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Rady skierował słowa dyscyplinujące wobec 

Radnego Waldemara Kapronia. Nadmienił, że mandat radnego nie daje mu mandatu do tego, 

żeby ubliżać komukolwiek. Odpowiedź jaką skierował Przewodniczący do Radnego 

W. Kapronia, Radny nazwał wypocinami, a co do osoby  obsługi Rady stwierdził, że jest 

osobą niekompetentną, którą należy wysłać na szkolenie. 

Radny W. Kaproń nie potwierdził swojej wypowiedzi na dowód tego, że się tak wypowiadał  

rozmowę telefoniczną z Radnym słyszał  Radny K. Sominka. Ponadto Przewodniczący Rady  

twierdził, że 7 lat jestem już Przewodniczącym i współpracuję z  Panią Inspektor ds. obsługi 

Rady Gminy i nie stwierdzam, że pracownik jest niekompetentny w tym co robi.  Sprawa 

dotyczy PIT-R z pobranych z diet  przez radnych w danym roku kalendarzowym. Nie jest on 

przekazywany radnym, z uwagi na to że nie rozliczają się z tego dochodu, a jest on niezbędny 



  

przy oświadczeniu o stanie majątkowym, które przekazywane jest przez pracownika obsługi 

do Urzędu Skarbowego. 

R. L. Sudnik – z oświadczeniem byłam w Urzędzie Pani Bogusia podała mi dochód z diet 

i sama załączyła PIT-R do oświadczenia, nie było żadnego problemu.   

Radny W. Kapron – PIT-R powinniśmy otrzymać. 

Radca Prawny potwierdził, że tak powinno być. 

Radny W. Kaproń stwierdził, iż takich słów nie wypowiadał, i zwrócił się do radnego 

K. Sominka czy potwierdza, że słyszał rozmowę jego z Przewodniczącym Rady Gminy. 

Radny K. Sominka potwierdził, że rozmowę słyszał. 

Wójt Gminy – tak jest praktykowane z tymi PITami, ale wystarczyło tylko spytać. 

Radny K. Sominka – mam pytanie do Prezesa Spółki Wodociągów – czy schodzimy już 

z ryczałtów? 

Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji -  na razie nie mamy tyle środków aby 

całkowicie wyeliminować te ryczałty. Są mieszkańcy co sami się zgłaszają i zakładają 

wodomierze, ale u większości robi to zakład. 

K. Sominka – monituję to, ponieważ w tych gospodarstwa gdzie są ryczałty zużywa się dużo 

wody i nie tylko przez mieszkańców tych gospodarstw. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał zaproszenie dla radnych na obchody dwudziestolecia 

założenia Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym Koła 

w Kamieniu Pomorskim, które to odbędą  się w dniu 5 maja 2016 r. o godzinie 10
00 

w Kamieniu Pomorskim. 

Radny R. Ciślak – w dniu 8 kwietnia 2016 r, zwróciłem się z interpelacją do Wójta Gminy 

o sporządzenie opinii prawnej z zakresu przestrzegania przepisów ustawy o samorządzie 

gminny w kwestii podjętej uchwały przez Radę Gminy w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż w trybie bezprzetargowym niezabudowanej działki, którą użytkuje Pani Kośka. 

Opinii prawnej w tej kwestii nie otrzymałem. Pani Kośka otrzymała nakaz płatniczy 

i wpłaciła podatek. Jeżeli pani Kośka działkę użytkuje bez podstaw prawnych to dlaczego 

płaci  podatek. 

Wójt Gminy – płaci podatek bez umowy użytkuje działkę. Była u mnie w Urzędzie  

rozmawiałem z nią i powiedziałem, że może ją użytkować na zasadzie porozumienia. Opinia 

prawne tej sprawy jest w aktach sprawy, jednakże Pani Kośka nie ma prawa pierwokupu. 

Radny R. Ciślak – nie otrzymałem w tej sprawie żadnej opinii prawnej. 

Sekretarz Gminy – odpowiedzi piszemy na podstawie opinii prawnych, które potem zostają 

w aktach sprawy i jest do wglądu. 



  

Radny R. Ciślak – w mojej odpowiedzi nie ma wskazania, że opinia jest do wglądu. 

Sołtys  Sołectwa Stuchowo Pan J. Chojnacki – Pani Kośka nie powinna  użytkować tej 

działki. 

Wójt Gminy – rozmawiałem z Panią Kośka powiedziałem jej, że działkę może użytkować do 

późnej jesieni. 

Dyrektor SP w Gostyniu Pani Jolanta Kreja – jesteśmy w trakcie zakładania Stowarzyszenia 

Rozwoju Sołectwa Gostyń, jesteśmy w trakcie szykowania dokumentów i pisania Statutu 

Stowarzyszenia. W tej kwestii odbędzie się spotkanie z Radnymi Sołectwa Gostyń, z Radą 

Sołecką. Organizujemy różne imprezy. Które umieszczamy na BIPie UG Świerzno 

W czerwcu  zorganizujemy spotkanie i zrobimy podsumowanie tego co już zrobiliśmy. 

Stowarzyszenie będzie założone do końca września. Organ założycielski będzie liczył 21 

członków. O terminie tego spotkania poinformujemy przez Przewodniczącego Rady Gminy. 

Radny W. Kaproń – składam zapytanie i proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące 

pytania: 

1. Przekazanie wszystkich umów zawartych przez LKS Korona Stuchowo w okresie od 

1 stycznia 2013 roku do dnia złożenia zapytania i wszystkie informacje o stronach umowy, 

przedmiocie umowy i dacie jej zawarcia. 

2. udzielenie informacji wszystkich toczących się postępowań sądowych prowadzonych przez 

Gminę Świerzno oraz przeciwko Gminie, krótki opis sprawy w tym przedmiot sporu, strony 

postępowań, opłat, wszystkich kosztów i odsetek. 

3. udzielenie odpowiedzi dlaczego Radni nie otrzymują adresowalnej za pośrednictwem 

urzędu korespondencji kierowanej do Rady Gminy m.in. mojego wniosku z 14 kwietnia 2016 

r. Proszę o udzielenie odpowiedzi ile pism kierowanych do rady w 2016 roku nie zostało 

przekazanych do wiadomości radzie. 

Mam kolejne zapytania: dlaczego projekty uchwał nie są akceptowane pod względem 

prawnym przez Radcę Prawnego. 

- jakie są koszty kancelarii prawnej po naszej stronie. 

Kiedy zostaną ukończone naprawy dróg gminnych – grafik z zakończonymi remontami,           

plus koszty. 

Budynek w Ciesławiu kupiony został przez Gminę na co i co w nim będzie robione? 

Oczyszczalnie przydomowe – kiedy będą przeprowadzone badania ścieków? 

Na pytanie odnośnie badania ścieków z oczyszczalni przydomowych odpowiedział Prezes 

Spółki – badania ścieków przeprowadzane są przez użytkownika oczyszczalni. 

 



  

 

Radny R. Ciślak – podpisano  umowy na budowę wiat w Krzepocinie z funduszu sołeckiego, 

a w Kaleniu z budżetu Gminy. 

Wójt Gminy – z funduszu sołeckiego  w Kaleniu zostało zrobione oświetlenie, które leżało 

w gestii Gminy, w zamian wiata zostanie zrobiona z budżetu. 

Jeżeli chodzi o świetlicę w Ciesławiu, nie kupiliśmy. Dokonaliśmy zamiany z Panem 

Siomkom i w ramach tego otrzymaliśmy ten budynek z przeznaczeniem na świetlicę na 

życzenie mieszkańców Ciesławia Na adaptację budynku na świetlicę będziemy składać 

wniosek, w obecnej chwili obiekt ten użyczany jest dla Pana Hały, który w zamian  służy nam 

transportem i przewozem towarów unijnych dla podopiecznych. 

Radna H. Wojciechowska – dyskutowaliśmy na temat położenia kostki, czy Radni nie mogli 

by otrzymywać te informację wcześniej o tym co się planuje robić i gdzie. Ustawa przecież 

reguluje do jakiej kwoty może Wójt sam decydować. 

Wójt Gminy - jeżeli byłby to koszt  inwestycji, wówczas wnioskowałbym  do rady. 

Radny W. Kaproń – kiedy termin zakończenia budowy chodnika? 

Wójt Gminy – do 30 czerwca. 

Radny R. Ciślak – w związku z tym, że na portalu społecznościowym ukazał się artykuł 

znieważający Panią jako funkcjonariusza publicznego, czy chce Pani wystąpić na drogę 

sądową o znieważenie?  

Sekretarz Gminy – na razie zbieram wszystkie artykuły, a potem zobaczymy? 

Radny W. Kaproń odczytał wniosek złożony w Urzędzie Gminy w Świerznie dotyczący 

wytyczenia pasa drogowego na odcinku Kępica-Stuchowo (zał. Nr 15) 

Wójt Gminy – ja wskazałem, że jest to decyzja rady, a osobiście uważam, że jest to wniosek 

niezasadny. Jadąc w Polsce autokarem, widziałem taką drogę gdzie jest ten pas wytyczony ale 

jest również zarośnięty bo nie ma kto go wykaszać. Droga szeroka jest na 3,60 m, wytyczymy 

jeszcze pas, który potem kto będzie  wykaszał. 

Radny W. Kaproń – pytanie do Pana Sominki – w jakich latach był Pan Prezesem OSP 

Stuchowo. 

Radny K. Sominka – nigdy nie byłem komendantem OSP, tylko v-ce Prezesem OSP 

Stuchowo. 

Radna H. Wojciechowska – od strony Pobierowa w kierunku Gostynia Agencja na swój koszt 

wyznacza pas drogowy. 

Pan Józef Chojnacki Sołtys Sołectwa Stuchowo podziękował  Panu Czesławowi Kędziera 

pracownikowi Urzędu Gminy – za załatwienie sprawy od ręki związanej z kablem 



  

elektrycznym. 

Radny K. Sominka – jest okres koszenia traw. 

Sekretarz Gminy – już kosimy. 

Radny W. Kaproń – proszę o przegłosowanie wniosku mieszkańców Kępicy w sprawie 

wytyczenia pasa drogowego. 

Przewodniczący Rady Gminy – jaki jest cel wytyczenia tego pasa? Przecież tam nie ma 

zagrożenia, przecież ta droga jest na tyle szeroka, że swobodnie mijają się tam dwa tiry. 

Radny W. Kaproń – nie widziałem aby tam mijały się dwa samochody. 

Radna H. Wojciechowska – wnioskuję o przesunięcie tego tematu na następne posiedzenie 

Rady Gminy. 

Radny W. Kaproń – nikt nie chce aby ta droga była 15 m. szeroka. Jest ona niszczona przez 

podorywanie, trzeba zasypywać dziury, aby ta droga nie obsuwała się. Ten wniosek 

napisałem bo nie ma skutku w realizacji. 

Wójt Gminy – tam zawsze spłynie, ale nikt nie będzie orał gruntu. 

Przewodniczący Rady Gminy – czy ktoś z państwa ma jakieś zapytania lub wnioski. Nie 

widzę. Wobec powyższego porządek XV Sesji Rady Gminy uważam za wyczerpany 

i zamykam posiedzenie. Dziękuję. XV posiedzenie Rady Gminy zostało zakończone o 17
00 

. 
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